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Vastus arupärimisele katastroofi kohta 

Lp. vallavolikogu liikmed Priit Dieves ja Andero Põllu 

Suur tänu sisuka arupärimise eest.  

Teie toote arupärimises välja, et Väike-Maarja vald asub oletatava puhkeva kriisi epitsentris. Leian, 

et sellise väite edastamisel olete teadlikult või ka tahtmatult olukorra katastroofilisust ülehinnanud. 

Minuni jõudnud teadaolevate andmete alusel ei ole Teie poolt oletatava puhkeva kriisi korral 

Väike-Maarja vald rohkem epitsentris võrreldes Vinni, Kadrina, Jõgeva või ka Järva vallaga. 

Vastavalt hädaolukorra seaduse § 36 lg-le 4 on kohaliku omavalitsuse üksusel, kelle territooriumil 

elab rohkem kui 10 000 elanikku, kohustus korraldab oma haldusterritooriumil järgmiste 

elutähtsate teenuste toimepidevust:  1) kaugküttega varustamine,  2) kohaliku tee sõidetavuse 

tagamine,  3) veega varustamine ja kanalisatsioon. 

Väike-Maarja kriisikomisjoni koosseis ja põhimäärus on kättesaadavad omavalitsuse kodulehel.  

Kriisikomisjoni koosseis on järgmine: 

• Indrek Kesküla - vallavanem; 

• Kaire Kislov - Väike-Maarja Haldusteenused juhataja; 

• Kalev Õim - Simuna Vabatahtliku Tuletõrje Seltsi esindaja, (asendusliige Helmut 

Hiietamm); 

• Ene Kinks - vallavalitsuse sotsiaalosakonna juhataja; 

• Kristel Kitsing - vallavalitsuse meediaspetsialist; 

• Ants Rikberg - Kaitseliidu Viru maleva Väike-Maarja rühmaülem; 

• Margo Kukk - Väike-Maarja konstaablijaoskonna piirkonnapolitseinik; 

• Mati Kõiv - Väike-Maarja päästekomando komandopealik; 

• Karl Tälli - Jõgeva päästekomando päästja. 

 

Lisaks nendele kaasatakse kriisikomisjoni töösse ka teisi inimesi, vastavalt vajadusele (sh. 

koolitused). 

 

Küsimused: 

Kas on olemas käsuahel PPA, Päästeameti , Kaitseväe ja Kaitseliiduga? Eraldi käsuahelat ei 

ole võimalik nendega kinnitada. Küll on olemas koostöö kõigi nendega. Lisaks kehtivad Eestis 

seadusest tulenevalt kohustused kõigile hädaolukorras toimimiseks. 

Kas lähiajal on plaan läbi harjutada kõikide valla elanike evakuatsioon? Kõikide valla 5586 

inimesega evakuatsiooni läbi harjutamist ei ole kavas lähiajal korraldada. Plaan on teha seda 

väiksemas mahus. 

Kuidas tagatakse surnukehade hädamatmine? Olenevalt hädaolukorrast ja ressursside 

kättesaadavusest. 

Kas on olemas või planeeritud meeskonna/grupid, kes oletatavate probleemidega tegelema 

hakkavad? Jah, kriisikomisjoni liikmed. 

Kuidas toimub elanikkonna teavitamine, hoiatamine?  Vallavalitsus on lähinädalal sõlmimas 

koostöölepet Häirekeskusega, et kriisisituatsioonis oleks võimalik anda 24/7 teavet telefoninumbril 

1247. Ka täna on hoiatused valla kodulehel ja sotsiaalmeedias saadaval. Soovitame kasutada äppi 

„Ole valmis“, et iga perekond mõtleks juba täna ka ise, kuidas näiteks 7 päeva ulatusliku 
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elektrikatkestuse korral võimalikult valutult üle elada. Vallavalitsusel on olemas külavanemate 

kontaktid, kes aitavad teavitada kogukondi jne. 

Kuidas organiseeritakse lastele hariduse kättesaadavus? Olenevalt katastroofist ja võimalikest 

ressurssidest. Viimane näide oli COVID-pandeemia ajal lasteaedade ja koolidega seotud 

töökorraldused (nii liitrühmad, kui õppe toimumine elektroonsete vahendite abil). 

Juhul kui Teil on ettepanekuid elanikkonna veelgi paremaks kaitseks, siis olen nõus sellel teemal 

kohtuma. 

 

Parimate soovidega 

Indrek Kesküla 


